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Sveriges Universitets-      2023-06-30 

och högskoleförbund      

 

Minnesanteckning från SUHF:s expertgrupp för internationaliseringsfrågor 

Tid: 9 juni 2023 kl. 09:00 – 12:00  

Plats: Hybrid - SUHF:s kansli, Stockholm samt online 

Deltagare: 

Erik Renström, Lunds universitet, ordförande 

Agneta Marell, Jönköping University, vice ordförande  

Coco Norén, Uppsala universitet, vice ordförande  

Anna Lindahl, Mittuniversitetet, verkställande ledamot 

Robert Egnell, Försvarshögskolan  

Christopher Sönnerbrandt, adjungerad från expertgruppen för studieadministrativa frågor 

Linda Gerén, SUHF:s kansli (kl 09:20 – 12:00) 

 

Frånvarande:  

Åsa Petri, Stockholms universitet (tjänstledig) 

 

Inbjundna gäster:  

Rickard Eksten, ERA-Forum 

 

1. Välkommen 

Erik Renström hälsade välkommen till dagens möte med Expertgruppen.  

Expertgruppen uppmärksammade att vi saknar en studentrepresentant och att vi ska kontakta 

SFS om detta. 

2. Dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

3. Föregående minnesanteckning 

Minnesanteckningen från mötet den 4 maj 2023 godkändes och kommer att publiceras på 

https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/.  

4. Migrationsfrågor  

Expertgruppen fick en genomgång av arbetet i Samverkansgruppen samt den kommande 

konferensen 18 september, på plats i Stockholm.   

 

Samverkansgruppen mellan SUHF och Migrationsverket kommer inte att ha direktkontakt med 

Säpo vad gäller säkerhetsfrågor för internationella studenter och forskare. Det är Migrations-

verket själva som hanterar den kontakten. Samverkansgruppen kommer däremot att arbeta 

med processen att komma till Sverige för studier och forskning. På konferensen den 18 

september kommer frågan att behandlas. 

 

Enligt det förslag till förbättrade regler för högkvalificerad arbetskraft som nyligen har varit ute 

på remiss, kommer högkvalificerade forskare som anställs av lärosäten och inom näringslivet 

att omfattas och därmed få en snabbare hantering av sin ansökan om uppehållstillstånd. 

Däremot kommer inte affilierade forskare att omfattas av direktivet.  

https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/
https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/03/forbattrade-regler-for-hogkvalificerad-arbetskraft/
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5. Publika event under kommande året 

Expertgruppen diskuterade redan inplanerade och andra möjliga event: 

- Konferens om migrationsfrågor, inplanerad den 18 september 

- Ansvarsfull internationalisering – kanske tillsamman med Vinnova som ansvarar för 

området inom Plint.  

- ERA-forum och påverkan inom EU-frågor (genom EU-bevakningsgruppen) 

- Konsekvenser för forsknings-Sverige med NATO-medlemskap. 

 

6. Globalt engagemang inom SUHF samt uppdrag Expertgruppen 

Expertgruppen diskuterade kopplingar mellan olika grupper och nätverk som hanterar frågor 

om internationalisering inom sektorn. Specifikt diskuterades olika nätverk, Beredningsgruppen 

för EUI-frågor (pausad) samt SEUN (Svenska Europauniversitets-nätverket). En viss 

strukturering föreslogs som ska tas fram och diskuteras vidare på kommande möten.  

7. Plattform för internationalisering (PLINT) 

Styrgruppen för Plint hade möte den 15 maj. Styrgruppen enades om att läga ned 

arbetsområdet Omvärldsbevakning och analys.  

Inom arbetsområdet Sveriges som kunskapsnation flyter arbetet på bra. 

Arbetsområdet Mobilitet har kommit igång och har tagit tag i relevanta frågor. 

Inom arbetsområdet Ansvarsfull internationalisering så har riktningen på arbetet förändrats 

något. Man har vidgat från ett fokus på säkerhetsfrågor till att även omfatta grön omställning, 

klimatfrågor, mm. SUHF-ledamöterna har ett stort och svårt arbete att representera sektorn 

inom detta arbetsområde.  

8. ERA Forum 

Rickard Eksten, LU, gästade expertgruppen. Rickard arbetar med EU-bevakning och dagens 

presentation handlade om ERA (Europeiska forskningsområdet). Senaste mötet i ERA Forum 

hölls den 25 maj 2023.  

Kommentarer om policyagendan är att det varierar i hög grad hur konkreta åtgärderna är och 

att kommunikationsinsatser behöver göras. 

9. Övriga frågor 

Inga övriga frågor behandlades. 

10. Avslutning 

Doodle har gått ut och ska följas upp för att hitta mötestider för hösten. 

Mötet avslutades. 


